

2024-02-29

Eastern Cement - signs a contract for the Fifth Line Project with the Chinese
Capacity of 10,000 tons of clinker per day company Sinoma CDE Sheng Dong

اسمنت الشرقية - توقع عقد مشروع الخط الخامس مع شركة سينوما سي دي اي شنق
دونق الصينية بطاقة 10,000 طن كلنكر يوميا



The Eastern Province Cement Company announces the signing of the fifth line project contract with Sinoma CDE Sheng Dong Company, a leading Chinese company in the cement industry, with a capacity of 10,000 tons of clinker per day in accordance with the latest technology in the field of cement industry, at a value of 270,528,000 US dollars.

On this occasion, the CEO of the Eastern Province Cement Company, His Excellency Eng. Fahd bin Rashid Al-Otaibi, stated that the purpose of the project is to replace some low-efficiency production lines, which will contribute to achieving the company's goals to raise the efficiency of energy use, noting that the project will be held in the company's current factory in the Khursaniyah area. In order to maximize the benefit of the existing infrastructure, the contract will be on a complete turnkey basis for engineering, supply, construction, installation, testing, operation, and training of operation and maintenance personnel, in accordance with the latest technology in the field of the cement industry.

His Excellency Eng. Fahd bin Rashid Al Otaibi, CEO of the Eastern Province Cement Company, concluded his statement that this project aims to maximize returns to the company's shareholders by increasing the efficiency of energy use, raising the company's ability to meet local demand, and supporting future infrastructure projects to improve the quality of life as one of the goals of the Kingdom's vision. 2030 We also extend our sincere thanks for the unlimited support that the company received from the Ministry of Energy, the Ministry of Industry and Mineral Resources, and from all government agencies that support and enable the industry in the Kingdom.

تعلن شركة اسمنت المنطقة الشرقية عن توقيع عقد مشروع الخط الخامس مع شركة سينوما سي دي اي شنق دونق وهي شركة صينية رائدة في صناعة الأسمنت بطاقة 10,000 طن كلنكر يوميا وفقاً لأحدث ما توصلت له التكنولوجيا في مجال صناعة الأسمنت بقيمة 270,528,000 دولار أمريكي.

وبهذه المناسبة صرح الرئيس التنفيذي لشركة اسمنت المنطقة الشرقية سعادة المهندس/فهد بن راشد العتيبي أن الغرض من المشروع هو إحلاله محل بعض خطوط الانتاج ذات الكفاءة المنخفضة الامر الذي سيساهم في تحقيق مستهدفات الشركة لرفع كفاءة استغلال الطاقة علماً أن المشروع سيقام في مصنع الشركة الحالي بمنطقة الخرسانية وذلك لتعظيم الاستفادة من البنية التحتية الموجودة وسيكون العقد على أساس تسليم المفتاح الكامل للمهندسة والتوريد والبناء والتركيب والاختبار والتشغيل وتدريب موظفي التشغيل والصيانة وفقاً لأحدث ما توصلت له التكنولوجيا في مجال صناعة الأسمنت.

وأختتم سعادة المهندس/ فهد بن راشد العتيبي الرئيس التنفيذي لشركة اسمنت المنطقة الشرقية تصريحه إن هذا المشروع يستهدف تعظيم العوائد لمساهمي الشركة عن طريق زيادة كفاءة استغلال الطاقة ورفع قدرة الشركة على تلبية الطلب المحلي ودعم مشاريع البنية التحتية المستقبلية لتحسين جودة الحياة كأحد مستهدفات رؤية المملكة 2030م كما نتقدم بجزيل الشكر للدعم اللامحدود الذي حظيت به الشركة من وزارة الطاقة ووزارة الصناعة والثروة المعدنية ومن كافة الجهات الحكومية الداعمة والممكنة للصناعة في المملكة.